
Iz našega druš tva . Občni zbor »Slov. uči 

t e l j s k e g a d r u š t v a v L j u b l j a n i « dne 28. grudna 
m. 1. ob 9. uri dopoludne v magistratni dvorani 
ljubljanski je bil prav dobro obiskan. Zbralo se je 
50 društvenikov. Hvalevredno nam je omeniti lepo 
število gdč. tovarišic, katere so s tem pokazale, da 
se zanimajo za naše društvo. 

G. predsednik Andrej Žumer je navzoče iskreno 
pozdravil, navduševal k združenju, zahvalil za obilno 
udeležbo in spominjajoč se našega največjega šolskega 
dobrotnika presvetlega cesarja, otvoril zborovanje. 

G. Jakob Dimnik je predlagal, da se imenuje vrli 
naš sodelovalec preč. g. prof. kanonik J o s i p M a r n 
zaradi premnogih zaslug za naše društvo častnim čla

nom, kar se je soglasno in s splošnim odobravanjem 
sprejelo. 

Tajnik Jakob Furlan je kratko opisal društveno 
delovanje v preteklem letu. Odbor je imel dvanajst 
sej, v katerih je reševal slučajne stvari. Omenil je 
slavnosti Komenskega in dobrotnikov, kateri so pri

pomogli, da se je mogla vršiti. Slavni deželni zbor 
je ustregel prošnji, v kateri je odbor prosil nagrad 
za poučevanje deških ročnih del. Največ posla je imel 
odbor z vsprejemom in prenočevanjem čeških gostov, 
kateri so v preteklih počitnicah 3 dni med nami bi

vali. Umrl je dru.štvenik g. A. Rozman v Žabnici. 
Končno je vspodbujal k nabiranju naročnikov. 

Blagajnik g. Frančišek Kokalj nam je povedal, 
da se je »Tovariš« tiskal v 700 iztisih. V zameno in 
brezplačno se je pošiljalo po 40 iztisov. Društvo je 
imelo 890 gld. 59 kr. dohodkov in 878 gld. 80 kr. 
stroškov. Ostanek je tedaj 11 gld. 79 kr. z vštetim 
dolžnim lističem. Zaostale naročnine pa je 1300 gld. 

Predlog g. Jak. Dimnika, da naj se vsi dolžniki 
še jedenkrat pismeno tirjajo, onim pa, kateri lista že 
3 leta niso plačali naj se pošiljanje ustavi, se sprejme. 

G. predsednik omeni, naj bi se denar, kateri se 
bode iztirjal, spravljal kot začetek glavnici za »uči

teljski dom«. Učiteljstvo naj bi za to med seboj na

Društveni vestnik. 
biralo, koncerti naj bi se prirejali in slavno občinstvu 
nas gotovo tudi ne bode zapustilo.. 

Družba sv. Cirila in Metoda je naše društvo po

vabila, da bi kot pokrovitelj pristopilo. 
G. prof. Leveč predlaga, da naj društvo takrat 

pristopi, kadar bode toliko zaostalega dolga iztirjalo, 
kar se vsprejme. 

Pregledovalci računov so bili izvoljeni: Gdč. Marolt 
in gg. M. Josin in Al. Kcel. 

G. knjižničar Fr. Kokalj je potem poročal o stanji 
knjižnice, ter omenil, da ima društvo še okoli 800 
neprodanih knjižic za mladino. Sklene se po 100 iz

tisov društvoma »sv. Cirila in Metoda« in »Narodni 
šoli« v povoljno razdajo podariti: ostale pa oddati 
trgovcema gg. A. Zagorjanu in J. Giontiniju, da naj 
jih 25°/n ceneje prodajata. 

V odbor so bili voljeni: gg. C e p u d e r .los., 
D i m n i k Jak. , F u r l a n J a k , Kcel Al , K o k a l j Fr., 
L i k a r J a n k o , R a k t e l j Fr., R a z i n g e r Ant. in 
Ž u m e r A n d r e j . 

Volitev delegatov za prihodnji občni pbor »Zveze« 
se po predlogu g. Jak. Dimnika prepusti odboru. 

Pri samostalnein predlogu g. Jak. Dimnika, da 
naj bi »Tovariš« trikrat na mesec izhajal, didaktika 
naj se kot priloga prireja in zraven naj se še doda 
posebna priloga, vnela se je daljša debata. 

G. prof. Leveč meni, da bi s tem stroški preveč 
narasli, a da naj se list za pol pole poveča. 

G. Toman je za to, da list večkrat izhaja, da bi 
učitelj vsaj šolske novice, razpise itd. večkrat dobival. 

G. urednik Andr. Žumer pravi, da mu je v pre

teklem letu res prav trdo šlo s prostorom in se uje

ma popolnoma s predlogom g. Dimnika, a denar

stvene razmere tega ne dopuščajo. Ker g. prof. Marn 
ne bode imel več stalne rubrike, bode v listu takoj 
več prostora; ako se pa bodo denarstvene razmere 
zboljšale, bode se gotovo list tudi razširil za pol ali 
četrt pole. 



G. Slegnar meni, da so predlogi res dobri, a ker bi 
denarja zmanjkalo, so neizvedljivi. List naj ostane v stari 
obliki, a po vsebini naj postane zanimivejši. Opustijo 
naj se vsa suhoparna poročila konferenc, katera so si 
vsi popolnoma jednaka in polna fraz sestavljenih po 
isti šabloni. Poroča naj se popolnoma kratko. Gg. do

pisnikom naj se pove, kako naj pišejo. 
Predlogu g. Stegnarja pritrdi tudi g. prof. Leveč. 

Slednjič se sklene, da naj se ta predlog v listu objavi. 
G. urednik Andr. Žumer opomni, da kar se tiče 

šablon v poročilih, je sitna stvar. Gg. dopisniki bi bili 
nejevoljni, ako lii se bilo vse opustilo. Kar se tiče 
uradnih razpisov ne ve ali ;e sinejo okrajšali ali ne, 
a se bode informiral. Hvaležen pa je gg.. da se je 
\ sa stvar jasno razodela. 

S tem je bil dnevni red končan. 
Razgovarjalo se je še o Janskega podobah za 

nazorni nauk. ki so bile v dvorani razobešene. Podobe 
so se vsestransko in po popolnem zasluženji hvalile, 
in le želeti bi bilo, da bi si jih vsaka šola omislila ; 

kajti do sedaj še res nismo imeli za to ceno tako 
lepili učnih pripomočkov Tajnik. 

Iz našega društvu. D r u g i d r u š t v e n i v e č e r , 
ki je bil dne 1. t. m. v dvorani g. Hafnerja, bil je 
prav dobro obiskan. Shod je s svojim pohodom po

častil tudi predsednik c. kr. mestnega šolskega sveta 
g. mestni župan P. G r a s s e l l i in administrativni 
poročevalec v mestnem šolskem svetu g. E. L a h . 
Glavna točka dnevnega reda je bil prvi del obširnejše 
razprave g. D i m n i k a »metodika pri pouku v čitanji«. 
Razprava je bila z živahnim odobravanjem sprejeta 
in je dala povod k razgovoru o nazornem nauku in 
o niemoriranji. O poslednjem je izrazil g. nadzornik 
Leveč željo, da bi se pri konferencijah določilo, katera 
berila naj se v posameznih razredih memorirajo. — 
Drugo poročilo je izostalo, ker je bil g. poročevalec F. 
Trošt zadržan. Prihodnji večer bode dne 1. svečana v 
v klubovi sobi pri .Slonu". Na dnevnem redu je nada

ljevanje razprave g. Dimnika , »Ižanci leta 1848.« (poroča 
g. Trošt) in poroč. o važnejših spisih v pedagogičnih listih. 


